

外经贸部、海关总署关于调整出口商品海关审价目录的通知
(外经贸贸发[2002]187号)

海关总署广东分署:天津、上海特派办,各直属海关,各省、自治区、直辖市及计划单列市外经贸委(厅、局),外经贸部驻各地特派员办事处,各进出口商会

为了适应我国加入世界贸易组织的新形势,维护公平的市场竞争秩序,积极防范国外针对我国出口商品的反倾销,推动行业自律,促进出口健康发展,外经贸部、海关总署决定对2002年出口商品海关审价目录进行调整。现将有关事项通知如下:

一、调整后的出口海关审价商品为30种(目录见附件),全部实行商会预核签章管理,不再实行海关监审管理。

二、各有关进出口商会和各海关应按照《关于印发出口商品海关审价工作有关规定的通知》([1997]外经贸管综函字第21号)中的《出口商品审价工作联络办法》加强联系配合,及时反映出口审价工作中存在的问题,共同做好出口审价工作,并将年度审价情况分别报外经贸部和海关总署备案。

三、各有关商会务必于2002年4月20日之前,将调整后的各项出口审价商品的同行协议价格资料以软盘(按规定格式)和书面材料形式送达海关总署广州商品价格信息中心办公室;将负责出口商品审价工作的人员名单、通讯地址、电话、传真号报外经贸部外贸司、海关总署关税征管局和广州商品价格信息中心办公室备案。

四、各有关进出口商会应按照《关于印发出口商品海关审价工作有关规定的通知》([1997]外经贸管综函字第21号)中的《关于对出口审价重点商品进行出口价格预核签章的暂行规定》做好预核签章工作。预核签章办法和程序在有利于商会进行价格协调和行业自律的同时,也要尽可能地方便企业出口,做到既能维护良好的出口秩序;又能有效减少企业出口成本;促进行业和企业出口的发展。从2002年起,各有关商会要参照机电商会双筒望远镜分级预核签章的经验,从本商会审价商品中至少推出一种商品进行试点。

五、在国际市场急剧变化的情况下,经商会有关商品分会(协调小组)会员大会通过并报外经贸部和海关总署备案后,海关和商会可对有关商品暂停出口审价。

六、调整后的出口商品审价目录自2002年5月1日起执行。外经贸部和海关总署于2002年12月25日联合下发的《关于调整出口商品海关审价目录的通知》([2000]外经贸管发第661号)同时废止。

特此通知

中华人民共和国对外贸易经济合作部
中华人民共和国海关总署
2002年3月29日

Notice for the Adjustment of
The Catalogue of Export Products Subject to Price Review by Customs
(Waijingmaomaofa[2002]187)

Guangdong Sub-administration of China Customs; Tianjin and Shanghai Special Offices; all Customs offices, provinces, municipalities, municipalities directly under the Central Government, and Foreign Economic and Trade Committee; all special offices of Department of Foreign Economic and Trade; all import and export association:

For fair and transparent market competition, the department of foreign economic and trade, the Administration of Customs adjusted the 2002 Catalogue of Export Products Subject to Price Review by Customs, hereby send to you:

I. Export products subject to price review by customs after adjustments will be 30 categories. All will be subject to signature by the association, not by Customs management.

II. All import and export associations should strengthen contact and coordination according to Export Commodities Price Examination Contact Method; reflect the problems in time; and filling annual price examination report at Department of foreign economic and trade and Administration of Customs.

III. All associations shall submit examination price information to Administration of Customs Guangzhou Merchandise Price Information offices in way of floppy disk and written. Submit the name, address, tel and tax list to the Department of Foreign Economic and Trade, Administration of Customs and Guangzhou Merchandise Price Information Center for filing.

IV. All import and export associations should implement pre-examination signature. Details of pre-examination signature can be made by associations themselves. The associations should provide convenient to exporters; keep well export order and low down export cost. From 2002, there should at least one kind of products subject to this mechanism.

V. When during special global market situation, the Customs and Associations can pause the export price examination after reporting to Department of Foreign Economic and Trade, and filing at the Customs.

VI. The notice will be in force from May 1 2002. Catalogue of Export Products Subject to Price Review by Customs issued on December 25 2000 will be abolished.

Hereby noticed

Department of Foreign Economic and Trade of PRC
Administration of Customs of PRC
March 29 2002